
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo                           

a vzdelávanie zo dňa 1.februára 2024 

 

Miesto zasadnutia: Kultúrny dom Kynek 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 9 

Neospravedlnení: 0 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová, členovia Výboru mestskej časti č.5, obyvatelia 

                           mestskej časti Kynek 

 

Program:  
1. Otvorenie  

2. Možnosti zriadenia materskej školy v mestskej časti Kynek a diskusia členov Komisie  

    Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie a Výboru mestskej  

    časti č. 5 s prítomnými obyvateľmi na tému zriadenia materskej školy v tejto lokalite  

    v prípade záujmu a dostatočného počtu detí  

3.  Záver 

 

Zasadnutie komisie viedla: doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD.  

 

Priebeh zasadnutia:  

K bodu 1/ 

Otvorenie 
doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD. otvorila spoločné zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“) a Výboru 

mestskej časti č.5 s obyvateľmi mestskej časti Kynek (ďalej len „obyvateľ/obyvateľka“). 

Uviedla obyvateľom dôvod dnešného stretnutia – zámer zriadiť v tejto lokalite materskú 

školu. Predstavila prítomných členov komisie, členov Výboru mestskej časti č.5 a vedúcu 

Odboru školstva, mládeže a športu Mestského úradu v Nitre PaedDr. Máriu Orságovú.  

 

K bodu 2/ 

Možnosti zriadenia materskej školy v mestskej časti Kynek a diskusia členov Komisie     

Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie a Výboru mestskej     

časti č.5 s prítomnými obyvateľmi na tému zriadenia materskej školy v tejto lokalite    

v prípade záujmu a dostatočného počtu detí  

PaedDr. Orságová – informovala o kapacitách v materských školách a o absencii materskej 

školy v tejto lokalite. V mestskej časti Kynek tu bolo v školskom roku 2022/2023 22 detí 

s trvalým pobytom. Od tohto školského roka demografická krivka začína klesať, tak by sa 

nám mohli potom začať uvoľňovať kapacity. Prednostne prijímame do materských škôl deti 

s trvalým pobytom v Nitre. V tejto mestskej časti absentuje budova, v ktorej by bolo možné 

zriadiť materskú školu. Rokovala o tom s primátorom mesta za prítomnosti riaditeľa 

Regionálneho úradu školskej správy v Nitre, nakoľko tento úrad je vlastníkom jednej 

nehnuteľnosti v tejto časti mesta. Hovorili o možnej výmene budov.  Výstavba novej budovy 

je finančne náročná a trvala by minimálne dva roky. Navrhla podobný postup, aký sa 

realizoval v mestskej časti Párovské Háje – zistiť záujem formou predbežného zápisu. 

Vysvetlila, že jednotriedna materská škola s vekovo zmiešanými deťmi by z hľadiska 

výchovno-vzdelávacieho procesu, personálneho a finančného nebola vhodná. Je potrebné 

zaplniť dve triedy aj vzhľadom na prevádzkovú dobu. 



p. Plevková – vyjadrila presvedčenie, že vy sa mohlo tam nájsť toľko detí. Sú aj jednotriedne 

materské školy, ale je to veľmi náročné venovať sa deťom rôznych vekových kategórii 

v jednej triede, keď sú tam deti od 3 rokov a často do 7 rokov Vzhľadom na pracovný úväzok 

učiteliek by bolo problém zosúladiť prevádzkovú dobu.  

Mgr. Halajová – uviedla, že jej MŠ Na Hôrke začínala s dvoma triedami, teraz majú už tretiu 

triedu a tým majú deti rozdelené podľa veku, čo je veľká výhoda. Vedela by umiestniť v nej 

aj deti z Kyneku. 

PaedDr. Orságová – podotkla, že mesto má záujem riešiť požiadavku na zriadenie materskej 

školy na Kyneku, ale financovať stavbu novej by bolo náročné. Vie o dvoch záujemcoch 

o zriadenie súkromnej materskej školy v tejto lokalite – ide o súkromnú osobu a developera. 

doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD.  – informovala sa o financovaní. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že mesto okrem podielových daní ešte navyše z iných mestských 

zdrojov dofinancováva svoje deti v materských školách, preto v prvom rade uprednostňujeme 

pri prijímaní deti s trvalým pobytom v meste, kde rodičia platia mestu dane. Je to však 

dofinancovanie aj detí z okolitých obcí, na ktoré my nedostávame žiadne financie.   

 

Obyvatelia sa informovali na prevádzkovú dobu možnej materskej školy a postup pri riešení 

konkrétnych situácií (napr. dieťa dovŕšilo 3 roky a majú záujem o materskú školu od 

septembra 2024).  

 

PaedDr. Orságová – zopakovala, že  sa urobí predbežný zápis a toto je prvé stretnutie, 

v prvom rade je potrebné zistiť záujem. Uviedla, že materské školy sú v meste rozdelené do 

spádov podľa ulíc a každá materská školy má pridelené ulice. Rodič môže aj napriek tomu 

prihlásiť dieťa do viacerých materských škôl, ktoré by mu vyhovovali – tie spády sú 

orientačné, v prvom rade ide o naplnenie kapacít. Bližšie informácie sú uvedené na stránke 

mesta. V minulom roku sa prihlásilo 710 trojročných detí a mali sme kapacitu 800 miest. 

V prípade, že by sme pre túto mestskú časť vyčlenili konkrétnu materskú školu v inej časti 

mesta, nie všetkým rodičom by to vyhovovalo. 

Mgr. Halajová – doplnila, že v minulom školskom roku boli umiestnené všetky trojročné deti 

s trvalým pobytom v meste Nitra, ale odporúča sledovať aj stav počas školského roka, lebo 

niekedy sa deti môžu aj odsťahovať. 

Obyvateľka – podotkla, že po zápise dieťaťa jej prišlo rozhodnutie o neprijatí, odvolala sa 

a tiež jej nebolo vyhovené. 

PaedDr. Orságová – vysvetlila, že v prvom rade sa berú deti, ktoré k 1.septembru už dovŕšili 3 

roky, ale bolo by dobré kontaktovať Mgr. Macievičovú. 

p. Plevková – doplnila, že deti sa posúvajú medzi materskými školami, záleží na tom, aká je 

kapacita triedy rozlohou, aby povolil daný počet detí RÚVZ v Nitre, ktorý dáva súhlas na 

prevádzku. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že mesto každoročne otvára nejaké triedy, Zopakovala, že v tejto 

lokalite sú ešte aj dvaja záujemcovia o zriadenie materskej školy. 

doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD. – podotkla, že najideálnejšie by bolo, keby mesto našlo 

nejakú voľnú budovu v tejto mestskej časti, ale nič tu nie je. Navrhla zriadiť materskú školu 

aspoň dočasne v provizórnych priestoroch. 

PaedDr. Orságová – zhodnotila, že aj priestory tohto kultúrneho domu by sa dali využiť.   

Obyvateľ – informoval, že na facebooku bol prezentovaný zámer developera vybudovať tu 

materskú školu a ďalšiu občiansku vybavenosť. 

Záujemkyňa o zriadenie materskej školy Ing. Krbúšik Sládečková – po predstavení sa uviedla, 

že pozná ten zámer a v 2.etape by tam mala byť materská škola zriadená. 

p. Turba – vysvetlil, že 1.etapa výstavby by mala byť hotová do 2 rokov, toto je dlhodobejší 

plán, má informácie zo stavebného úradu a je to pozastavené.  



PaedDr. Orságová – vrátila sa k priestorom kultúrneho domu – boli by tu potrebné len malé 

úpravy. Mohol by to prísť posúdiť RÚVZ, keď by sme chceli otvoriť materskú školu v týchto 

priestoroch od septembra. V najbližšej dobe dáme rodičom k dispozícii tlačivá na zistenie 

záujmu. 

doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD. – doplnila, že by to mohlo byť elokované pracovisko 

niektorej materskej školy. 

Obyvateľ – upozornil, že toto sú nové priestory a už by sa to prerábalo – nemôže byť viac 

vecí v jednom. Dal do pozornosti budovu bývalej starej školy. 

PaedDr. Orságová – podotkla, že uvedená budova je historická pamiatka a mesto nemá 

financie na jej nákladnú opravu.  

p. Turba – doplnil, že nájomca má podpísanú nájomnú zmluvu na 20 rokov, zaviazali sa, že 

do toho budú aj investovať. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že podľa informácií bude v sobotu tu v kultúrnom dome 

karneval, tak budú k dispozícii aj predbežné prihlášky na zistenie záujmu a prípadné otvorenie 

triedy materskej školy od septembra 2024. 

doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD. – upresnila informáciu – o 16.00 h sa bude konať 

karneval pre deti a prosí prítomných rodičov, aby prišli a vyplnili tlačivá na zistenie záujmu 

o materskú školu. 

p. Turba – pošle túto informáciu aj v sms Mestom Nitra. 

Obyvateľ – informoval sa, koľko detí by vošlo do tejto miestnosti a kde by bola jedáleň.  

Mgr. Halajová – odhadla, že 20 detí. 

PaedDr. Orságová – zdôraznila, že toto by bolo len dočasné provizórne riešenie. 

Iná obyvateľka sa informovala, či by sa materská škola nemohla realizovať v priestoroch 

budovy v parku na Kyneku. 

doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD. – uviedla, že to je súkromná budova, ktorá patrí 

Ministerstvu školstva, výskumu, vývoja a mládeže SR. 

 

Následne sa obyvatelia informovali o podmienkach zápisu, zaujímala ich prevádzka materskej 

školy – riaditeľka MŠ Dolnočermánska a zároveň členka komisie p. Plevková odpovedala na 

otázky rodičov. 

 

Ing. Králová, PhD., členka Výboru mestskej časti č.5 – vyzvala záujemkyňu o zriadenie 

súkromnej materskej školy na predstavenie jej vízie. 

Ing. Krbúšik Sládečková – informovala, že v súčasnosti rieši pozemok, následne bude 

potrebná projektová dokumentácia. Vychádza to podľa celého procesu na september 2026. 

Bola by to súkromná materská škola s nadštandardnou ponukou a podmienkami, mesto by 

prispievalo na ňu a k tomu by bol poplatok od rodiča 200 € a stravné. 

PaedDr. Orságová – poprosila rodičov – záujemcov o materskú školu na vyplnenie predbežnej 

prihlášky, potom sa mesto rozhodne, ako ďalej bude postupovať. 

 

K bodu 3/ 

Záver 

doc. PhDr. Katarína Welnitzová, PhD – zhrnula závery stretnutia komisie s obyvateľmi 

Kyneku, pripomenula konanie karnevalu, kde budú záujemcom poskytnuté tlačivá 

k predbežnému zápisu. Poďakovala všetkým prítomným za účasť. 

 

 

........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                      RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 


